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8. marts 2023 

AØB 

Projektgruppemøde 7. marts 2023 - opsamling 

 
Link til  Projektgruppemøde 9. februar 2023 - opsamling 

Næste projektgruppemøde 11. april kl. 19.30 – vi kommunikerer i øvrigt på mail, Messenger og i face-

bookgruppen 
 

Deltagere 

• Lau Møller, tovholder for projektgruppen, lauam2@gmail.com, tlf. 28 71 88 15  

(tovholder Multipladsens etablering) 

• Lena Stokbæk Styrk, projektgruppen,  lenasstyrk@gmail.com, tlf. 21 91 59 86 

• Peter Skrydstrup, projektgruppen, peter@vvd.dk, tlf. 40 18 43 40  

(tovholder jordarbejde og belægning, byggepladsen, kontakt med Jacob Rahr) 

• Leif Jacobsen, ressourceperson, krovej3@outlook.dk, tlf. 20 22 08 92 

• Jon Bak, ressourceperson, Wb.jblf@gmail.com, tlf. 53 63 04 17 

• Alice Øvlisen Brun, Lokalrådet, alice.brun@godmail.dk, tlf. 25 21 35 58  

(tovholder økonomi og godkendelser) 

 

• Link til hjemmesidens underside Projektgruppens materiale med diverse bilag til projektet. 

 

Afbud  

• Trille Jacobsen, Lokalrådet, trille.g.jacobsen@gmail.com, tlf. 61 75 46 73 

(tovholder beplantning) 

 

 

Temaer til drøftelse 

 

1. Første spadestik søndag 12. marts kl. 15 

Før første spadestik 

• Peter sørger for, at byggehegn bliver transporteret til pladsen 

• Alice henter byggeskilt hos Deko-Vest onsdag og sætter det ved Klubhuset (er gjort) 

• Lena bestiller hos Min Købmand: 3 kasser øl, 3 kasser sodavand, vand og 5 kagemænd (er gjort) og 

sørger for, at det bliver bragt til Klubhuset. Bestilles på Lokalrådets konto. 

Lilly Frisell har overført 2000 kr. til Lokalrådets konto til betaling. 

• Lena laver forslagskasse med billede af Multipladsen og anvisning på udfyldelse af forslagssedler til 

opstilling hos Min Købmand. Tager kassen med til 1. spadestik. 

• Søndag kl. 14: Peter og Leif opstiller to elementer byggehegn og monterer byggeskiltet, som dæk-

kes med et lagen/presenning 

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Projektgruppemoede-9.-februar-2023-opsamling.pdf
mailto:lauam2@gmail.com
mailto:lenasstyrk@gmail.com
mailto:peter@vvd.dk
mailto:krovej3@outlook.dk
mailto:Wb.jblf@gmail.com
mailto:alice.brun@godmail.dk
https://visbynet.dk/lokale-udviklingsplaner/lup/multipladsen-et-aktivt-og-uformelt-moedested/projektgruppens-materiale/
mailto:trille.g.jacobsen@gmail.com
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• Søndag kl. 14.55: Trille henter plakaterne med Uniqa tegninger i Klubhuset til præsentation 

• Lau har aftalt med Jimmi, at han medbringer drone og laver billeder og film 

 

Aftaler om arrangementet 

Vi forventer, at arrangementet tager cirka en time 

• Trille står på ølkassen (eller Arla-kassen), hvor hun 

o Byder velkommen 

o Gennemgår programmets overskrifter: 

▪ Kort resumé af Multipladsens forhistorie 

▪ Udskrivning af konkurrence om Multipladsens endelige navn 

▪ Behov for frivillige de kommende måneder 

▪ Afsløring af byggeskilt med sponsornavne 

▪ Vi tager de første spadestik 

▪ Kage, øl og sodavand ved Klubhuset 

Tak til Lilly Frisell, der har sponsoreret forfriskningen 

▪ Byggehegnet sættes op med hjælp fra de fremmødte voksne 

Herefter er byggepladsen af sikkerhedsmæssige årsager lukket land 

• Trille fortæller om Multipladsens tilblivelse 

• Trille udskriver konkurrence om navn til Multipladsen 

Lena viser kassen og medbringer seddelstak og skrivegrej. 

o Forslag skal afleveres i forslagskasse hos Min Købmand senest 23. juni med angivelse 

af: forslag til navn på Multipladsens, navn på forslagsstilleren, telefonnummer eller 

mail. 

o Projektgruppen udvælger navn blandt de indkomne forslag 

o Vinderen af navnekonkurrencen offentliggøres ved indvielsen af Multipladsen 

o Præmie: kurv til fredagshygge fra Min Købmand 

• Afsløring af byggeskilt. 

Peter aftaler med Jacob, at han fjerner overdækningen med gravemaskinen. 

Alice informerer kort om indsamlingen, bidragsydere og leverandører 

• Trille beder alle tage deres skovle og spader med til det afmærkede område for Multipladsen. 

Her tæller hun (eller en anden, der kan snakke/råbe højt) ned til første spadestik sammen med 

alle deltagere: 10-9-8-7-6-5-4-3-2-1-GRAV 

Ref.: kan vi lade Jacob grave med gravemaskinen på behørig afstand, eller skal han vente til 

byggehegnet er sat op? 

• Deltagerne drysser op til Klubhuset, hvor der serveres kagemand, øl og sodavand 

• Byggehegn stilles op med hjælp fra frivillige 

Presse 

Lau har lavet opslag om arrangementet til facebook.  

Alice har lavet opslag til Visby-kalenderen og Købmandens infoskærm 

Der er sendt pressemeddelelse til: JV Tønder, Der Nordschleswiger, DR Syd, Tønder Kommune, Karin 

landdistriktskoordinator, Solveig Kappel (LAG). 

Lau og Trille er blevet interviewet af JV, og Trille og Lena er fotograferet til en artikel. (artiklen er bragt i 

JV 8. marts) 

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Pressemeddelse-om-foerste-spadestik-til-Multipladsen.pdf
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2. Etablering af pladsen 

Pladsen etableres efter de aktuelle udmålinger, dvs. mod øst og lidt væk fra hegnet med træer. 

Arealet skal hæves med 35 cm. 

 

Hegn 

Peter har aftalt beskæring af hegn med Danni, Tønder Kommune. Bøgehækken og fire egetræer skal 

bevares. Ingen tilbageværende stubbe eller andet, der vanskeliggør kommunens pasning. 

Peter aftaler tidspunkt for beskæring med Danni. (er gjort. Jacob og Danni har snakket sammen, Jacob 

beskærer hegnet for kommunen, starter måske søndag. ) 

Peter spørger Danni, om spejderne må få træet. (er gjort. Danni har sagt OK. Spejderne skal hjælpe med 

at rydde grene væk. Jacob lægger de afskårne træer på græsset mellem Krovej og bøgehækken.) 

 

Peter har aftalt med Danni, at kommunen reparerer trådhegnet ud mod Sportsvej. 

 

Beplantning 

Hækkene bag opholdsområderne er en del af projektet (tilskud fra LAG). Der er ikke taget stilling til valg 

af planter, men de bør ikke være løvfældende. 

 

Trille, som er tovholder på beplantning, har sendt følgende forslag til gruppen: 

 Jeg vil foreslå og bede gruppen om, at tage stilling til at nogle af pengene bruges til at få 

lavet en plante-plan, således at der er sammenhæng, symmetri og æstetik i det grønne 

område - helt på højde med selve Multipladsen.  

Og ikke mindst, så vi tilgodeser ønsker til 'noget der'  

- er grønt hele året,  

- blomstrer,  

- er godt for biodiversiteten,  

- er nem at holde,  

- kan tåle både fugt og tørke 

- tager højde for at kommunen også skal kunne komme nemt til det græs de skal slå. 

Uanset hvad og hvordan det grønne areal kommer til at se ud, så skal der ikke plantes no-

get før til efteråret. 

Der vil blive områder rundt om pladsen, som pga. arbejdet, vil stå uden græs, når pladsen 

er færdig. Man kunne evt. så græs midlertidigt for at undgå alt for meget smadder på selve 

Multipladsen, men det tror jeg er nemmere at se når vi kommer dertil. Hvis sommeren bli-

ver meget tør, så er smadder/mudder jo ikke et problem. 

Jon kontakter Trille mhp. at udarbejde en oversigtstegning over de områder, vi ønsker beplantet og 

med hvilke typer planter. Tegningen sendes til/drøftes med Danni for at få kommunens accept, før vi 

bruger ressourcer på egentlig planteplan. 

 

Fliser 

Både Jacob Rahr og Peter Skrydstrup har givet tilbud på fliser. Peter forlod derfor mødet, medens re-

sten af gruppen drøftede placering af ordren. Ordren placeres hos Peter. Alice udarbejder bekræftelse. 

 

Pladsens runde former gør kantfliserne til en særlig udfordring, da de skal skæres til. Den yderste be-

lægningsflise og kantflisen skal lægges i beton. Jon kan beregne udskæringerne, hvis han får en sort-
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hvid teknisk plantegning/diametertegning med afsætningsmål, og gerne 3D-tegning fra Sketchup. Alice 

rekvirerer hos Tanja, Uniqa, og beder hende sende dem til Jon, Lau og Peter (er gjort). 

 

Flisbelægning og tilskæring kræver mange frivilligtimer. Måske kunne man forestille sig, at Lennart og 

Klaus, som er anlægsgartnere, vil være behjælpelige. 

 

Bold- og ”slagtøjs”-opbevaring 

Jon gennemgik sit forslag til boldstativer, der er let tilgængelige, robuste og stabile. Foreslog, at vi også 

undersøger, om der findes lignende stativer på nettet, da det vil blive dyrere at udvikle dem fra bun-

den. Forskellige muligheder blev drøftet og nye idéer blev udviklet. Der var umiddelbart stemning for at 

inddrage sydenden af redskabsskuret med opsætning af en indvendig reol/skab (dybde op til 60 cm), 

som vender bagsiden ind i skuret og med adgang til hylderne udefra. Dermed er bolde m.v. afskærmet 

for regn og blæst. Måske to moduler på fuld højde og 120 cm i bredden, hvoraf det ene er frit tilgænge-

ligt for brugerne, og det andet kan anvendes til ekstraudstyr. Der skal være ventilation, da bolde m.v. 

somme tider vil være fugtige. Eventuelt skydelåger. Det kunne være en opgave for Dres og Ernst. 

Lena gør opmærksomt på, at man skal kunne se, hvad der er i reolen, så der bør være plexiglaslåge eller 

påsatte billeder.  

Idrætsforeningen skal udarbejde liste over anskaffelse af antal og typer bolde, ketsjere, hockeystave, 

bats m.v., så vi ved, hvad reolen skal kunne rumme. Uniqa leverer net til multibanen. Peter foreslog 

indkøb af bolde med Multipladsens navn (må afvente navngivning af pladsen). 

Jon laver tegning, når han har modtaget indholdsoversigt fra Lau. 

 

Tilføjelse fra Alice:  

Vær obs på, om løsningen tilgodeser (hvis den skal tilgodese) det oprindelige formål (fra min side i hvert 

fald): 

• Redskaberne skal være tilgængelige for alle. Det vil sige, at også børn på 6-8 år skal kunne åbne 

en eventuel låge og kunne nå de bolde el.a., de har brug for. 

• En ”Lån og læg på plads”- reol, hvor det er tydeligt, hvad der skal ligge hvor, og om der mangler 

noget. Formentlig vil børnene ofte tage flere redskaber med sig og sætte gang i flere spil, og 

måske glemmer de bagefter, hvad de egentlig havde taget frem. Derfor skal de, når de lægger 

tingene på plads, kunne se, hvis der mangler noget. Forhåbentligt får vi skabt en kultur, hvor 

alle brugere af pladsen føler sig ansvarlige for, at tingene er i orden. 

• Idrætsforeningen/de voksne skal også nemt kunne få overblik over, om alt er, som det skal 

være. 

 

Andet 

Leif har aftalt med naboen, Krovej 1, hvordan overgangen mellem nabogrunden og Multiplad-

sen/Sportspladsen skal udføres. 

Alice laver en skriftlig bekræftelse på Jacobs leverance med udgangspunkt i seneste aftale. 

Uniqa har sat hele ordren i gang. Alice har sendt dem dokumentation for finansiering. 

Peter beder Idrætsforeningen/Lau overveje, om petanque-pladsen kan genetableres i forbindelse med, 

at der alligevel graves på Sportspladsen. Der er interesse for petanque igen. 
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3. Finansiering af projektet v/Alice 

Alice gennemgik budget og finansieringsplan. 

Det er vigtigt, at alle er opmærksomme på projektets opdeling i flere faser, når projektet omtales udad-

til, da fonde og puljer har givet tilbud til bestemte faser af projektet, hvilket også skal afspejles i de ef-

terfølgende regnskaber og dokumentation. 

Norlys Vækstpulje har overført deres bidrag. Nordeas bidrag er på vej.  

Landdistriktspuljen har forlangt yderligere dokumentation: en flerårig lejekontrakt underskrevet af Tøn-

der Kommune og et revideret budget, der er sammenholdt med det oprindelige budget og på ører 

stemmer præcist med indtægterne. Alice har bedt kommunen om at udarbejde lejekontrakt ud fra de 

nuværende forudsætninger, og hun tilretter budgettet. 

 

4. Formelle dokumenter og aftaler 

• Vi har modtaget byggetilladelse til Multipladsen fra Tønder Kommune 

• Alice har afsendt ansøgning om landzone- og byggetilladelse til lysmast på 8 meter 

• Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har godkendt ”transport i støtteudbetaling for LAG-

støtte”. Det betyder, at Tønder Kommunen lægger ud for 80 % regningen fra Jacob (og for 45.000 

kr. planter), indtil LAG udbetaler støtten. 

 

5. Overvejelser om eventuel udvidelse 

Vi genoptager drøftelsen af eventuel udvidelse af Multipladsen, når jordarbejdet er godt i gang, så vi 

ved, om der er yderligere økonomiske behov. (Eventuelt på mødet i april) 

En udvidelse forudsætter ny ansøgning om landzone- og byggetilladelse. 

Vi venter med at bede bidragsydere om tilladelse til at bruge bevillingen anderledes, til vi har et kon-

kret forslag. Der skal igen tages højde for udgifter til jordarbejde. 

Foreløbige udvidelsesforslag: 

• Hoppepude (Trille) 

• Cykelbane eller pumptrack (fra borgermøde, Lau) 

• Interaktive redskaber (Uniqa) 

• Udendørs musikinstrumenter (to firmaer har sendt reklamemateriale) 

• Toilet.  

Lau og Peter har fundet en løsning, hvor et eksisterende toilet i Klubhuset kan afgrænses fra 

resten af huset, så toilettet er tilgængeligt også når Klubhuset er lukket af. 

Toilettet er ikke handicaptilgængeligt. 

 

 

6. Frivilligt arbejde – opdatering af opgaveliste v/Lena 

Lena har overvejet, hvordan det frivillige arbejde kan sættes i system. 

Alice nævner behovet for frivillige på Lokalrådets generalforsamling og i Lokalrådets annonce i Binde-

leddet. Dem, der melder sig som frivillige, skal sende SMS eller mail til Lena med navn og gerne hvilken 

type frivilligt arbejde, de tilbyder. 

 

Vi beskriver løbende relevante opgaver til frivilligt arbejde, så interesserede senere kan byde ind på 

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/indsamlingsgraf.xlsx
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Byggetilladelse-til-Multipladsen.pdf
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konkrete opgaver.  

Det frivillige arbejde i fase 1 (jordarbejde og belægning og senere fase 3 beplantning) skal registreres på 

timeskemaer som dokumentation til LAG-bevillingen. Vi skal anvende dette skema. 

 

Opgave Antal  

frivillige 

Dato Klokkeslæt Time- 

regnskab 

Opstilling af byggepladshegn    x 

Nedtagning af byggepladshegn    x 

Gravearbejde med maskine    x 

Lave rende og lægge rør til elkabel    x 

Tilskære kantfliser    x 

Støbe/lægge flisekanter i kanten af Multipladsen    x 

Lægge fliser på de to opholdsarealer    x 

Trække strøm – el-byggetavle     

Påfyldning af faldsand    x 

Flytning og udjævning af afrømmet muld til andre dele af 

sportspladsen, evt. voldopbygning 

   x 

Beplantning ved Multipladsen (del af projektet)    x 

Beplantning på arealet omkring Multipladsen     

Forplejning: kaffe og kage til frivillige     

Forplejning: pølser, øl og sodavand til frivillige     

 

7. Inddragelse af byens børn og unge 

Projektgruppen arrangerer et møde for byens børn og unge, når Multipladsen næsten er færdig, så de 

har noget konkret at forholde sig til. De skal inddrages i eventuelle regler for eller grundlæggende nor-

mer for adfærd på pladsen, ansvar for at passe på pladsen og dens redskaber, forslag til aktiviteter osv. 

Peter foreslår, at en gruppe børn og unge kunne være ansvarlige for at holde orden på pladsen. 

Den udarbejdede vedligeholdelsesplan indeholder en beskrivelse af det daglige, ugentlige, månedlige 

og årlige tilsyn, samt halvårlige arbejdsdage til vedligeholdelse. 

 

8. Samarbejde om fremtidig drift og vedligehold 

Idrætsforeningen har drøftet de udarbejdede forslag til samarbejdsaftale om drift og til plan for vedli-

gehold. Forslagene er herefter blevet revideret. Trille og Lau har godkendt dokumenterne, som er ind-

sendt til Landdistriktspuljen. Ingen yderligere bemærkninger. 

Vedligeholdelsesplan 

Samarbejdsaftale mellem Visby Idrætsforening og Visby Lokalråd 

 

9. Diverse – herunder eventuelt og emner til næste møde 

 

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/LAG-timeseddel_frivillige_timer_april2022-3.xlsx
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Vedligeholdelsesplan-for-Multipladsen-rev.-feb.-2023.docx.pdf
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Samarbejdsaftale-om-drift-af-Multipladsen-feb.-2023.pdf

